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Nečas: Před školným musí existovat půjčky a granty

4.10.2011, Právo, Strana 3, Zpravodajství, (den)      
Dříve, než bude zavedeno školné, je nutné vytvořit systém studentských podpor. Včera to řekl premiér Petr Nečas (ODS).
            Podle něj u nás zatím existuje sociální bariéra. „Je nutné vytvořit systém studentských půjček, stipendií a
grantů. Aby mohli studovat všichni a nedocházelo k diskriminaci těch, kteří nemají přístup k dostatečným finančním
prostředkům. Až poté můžeme začít přemýšlet nad zavedením školného,“ řekl premiér při zahájení akademického roku
na Slezské univerzitě v Opavě.
Zároveň se mu nelíbí, že je studium na VŠ v Česku poskytováno masově. Podle ministra školství Josefa Dobeše
(VV) je tím nejzásadnějším krokem dokončit nové znění vysokoškolského zákona. Připomněl, že ministerstvo počítá se
zavedením školného od roku 2013. Jak už Právo informovalo, mělo by jít hlavně o přímé platby „na dřevo“ s možností
využití půjček. Maximální roční výše plateb má být 20 tisíc.
            Proti školnému protestuje Rada vysokých škol i opozice. V zemích, kde bylo zavedeno, poté poplatky skokově
rostou a mladí se čím dál víc zadlužují.
            Ekonomové zase upozorňují, že studenti, kteří si půjčí, budou muset platit úroky již v průběhu studia. Školné
se tak může vyšplhat až na dvojnásobek.


